

ASSEMBLEA GENERAL CONSELL DE CULTURA

Núm. Sessió: 3/2021

Data: 27 de setembre de 2021

Hora: 19.37

Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament de la Pobla de Vallbona

ASSISTENTS

Alcalde President

Josep Vicent García i Tamarit

Vicepresidenta

Beatriu Palmero i Simon

Regidor

Fran Esteban Alcañiz

Secretària

Mireia Viana Gil

Delegat Personal Cultura

José María Contelles

El Cercle

Rosa M^a Giménez Asensio

Corporació Musical

Sebastià Llopis Chelet

Kasiopea ACT

Miguel Aleixandre Roca

Centre d'Estudis Locals

Jesús Tortajada Salavert

EMAE

Miguel Aleixandre Roca

Valencia Dancing Forward

Joan Crespo

ABSENTS

EDAS

Associació Cultural Grup de Danses de la Pobla de Vallbona

Grup de Dansa Falla de l'Hort

Moviment Artístic al Carrer

Degudament convocats i notificats en la forma de l'ordre del dia compressiu dels assumptes que han de ser objecte de deliberació, es reuneixen, sota la presidència de l'Alcalde, en primera convocatòria, els senyors i senyores components del Consell de Cultura, expressats més amunt, però a celebrar la sessió corresponent a aquest dia.

Sent les 19.37 hores, la Presidència declara obert l'acte.

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior celebrada el dia 31 de maig del 2021.
2. Data reunió formació amb tècnic d subvencions.
3. Informació noves mesures i activitats.
4. Premi de Lletres i Cançons en Valencià "Sons".
5. Premis Comtessa Maria de Luna exercici 2021.

6. Informació sobre el procés participatiu de la Casa Bernal.
7. Precs i Preguntes.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1. Aprovació de l'acta de la sessió anterior celebrada el dia 31 de maig del 2021

El president pregunta si hi ha alguna esmena respecte a l'acta anterior. Com que ningú en té, s'aprova per unanimitat.

2. Data reunió formació amb tècnic de subvencions

Beatriu Palmero recorda que en l'últim Consell les associacions els van traslladar la dificultat que estaven tenint a l'hora de demanar les subvencions per la signatura digital i pels passos que calia fer en la plataforma. Ha tingut una reunió amb els tècnics de subvencions per a posar una data per a reunir-se i que us expliquen com fer el tràmit correctament.

Jesús Tortajada respon que com més prompte millor ja que a nivell d'associació no els està resultant fàcil.

Jose María Contelles apunta que en l'última assemblea es va dir que des d'aqueix moment es podria contactar amb Yaiza per a consultar tots els passos que foren necessaris per a poder realitzar qualsevol tràmit.

Beatriu Palmero proposa com a data el 25 d'Octubre.

Fran Esteban afig que si es troben amb qualsevol complicació amb la signatura digital poden preguntar en tot moment a Yaiza.

Jesús Tortajada pregunta com justificar la subvenció de l'any 2020 ja que ha sigut un any fora del normal perquè no han pogut treballar ni fer el que toca.

Beatriu Palmero respon que les subvencions serveixen d'ajuda perquè es puguin gastar en determinats actes que realitza l'associació en qüestió. A més, afig que després de parlar-ho en el Consell es van modificar les bases a petició dels membres perquè les activitats que es feren de manera en online es pogueren justificar.

El Sr. president afig que el tema de les subvenciones s'hauria de tractar en la reunió que es farà en la data proposada, tenint en compte la llei de subvencions i que és una subvenció.

Beatriu Palmero pregunta als membres si els sembla bé la data proposada.
Com als membres presents els sembla bé, s'acorda per al dia 25 d'octubre a les 19.30 la reunió de formació.

Rosa M^a Giménez pregunta si el que vinga a la reunió ha de tindre el certificat digital.

Beatriu Palmero respon que si, i en cas que no la tinga, la persona que s'encarrega de tramitar si l'hauria de tindre.

Afegint que en l'actualitat l'únic mitjà per a poder comunicar-se amb l'administració és de manera electrònica.

3. Informació noves mesures i activitats

El Sr. president explica les noves mesures que estaran vigents fins al 8 d'octubre.

A nivell cultural es lleven els aforaments, en cinemes, teatres, auditoris, museus, biblioteques i comerços no tenen limitació d'aforament, hostaleria i restauració 75%, augment d'aforament al 75% en gimnasos, piscines i llocs de banquets i congressos, es permet el ball i ús de barra assegut, i oci nocturn 75%. On més restriccions hi ha és en esport.

Apunta que continua havent-hi certes limitacions però gran part de limitacions les han llevades.

Beatriu Palmero diu que encara cal anar amb compte en les activitats que es fan a l'interior d'hostaleria i restauració.

Fran Esteban diu que caldrà tindre el compte els horaris que s'estableixen per a cada acte.

Beatriu Palmero diu que si hi ha alguna associació que no té les noves mesures, ho comuniquen i se'ls enviaran.

4. Premi de Lletres i Cançons en Valencià "Sons"

Fran Esteban explica en què consistirà en concurs de Lletres i Cançons en Valencià, recordant que el termini acaba el 30 de setembre i que les bases reguladores del concurs les tenen per si les volen tornar a mirar ja que els membres del Consell de Cultura també formen part del jurat.

Proposa que abans de reunir-se i depenent de les candidatures que es presenten se'ls enviaran per correu electrònic per a anar avançant faena.

Diu que s'han de reunir per a valorar el premi, que seran 1000€ i l'enregistrament de la cançó guanyadora en un estudi professional.

L'objectiu és fomentar la música i les lletres en la nostra llengua.

Jesús Tortajada pregunta si la participació consta en lletres que després es converteixen en música.

Fran Esteban respon que els participants han de presentar la lletra manuscrita en una fulla i després una melodia amb l'acompanyament i amb aqueixes tres coses es forma la cançó. Es poden presentar de manera individual i en grups.

Rosa M^a Giménez opina que el jurat hauria d'estar compost de persones que entenguin de música per a valorar amb més professionalitat.

Fran Esteban diu que es valorarà la lletra, com està escrit, que quadre amb la melodia i manera d'escriure, entre altres.

Jose María Contelles pregunta si hi ha data prevista per a la gala dels "SONS".

Fran Esteban respon que no perquè primer vol fer la reunió amb el jurat, a més s'intentarà fer un certamen internacional de bandes simfòniques, que puga estar a un nivell d'un primer premi de la Diputació, un premi de pes en el món musical.

5. Premis Comtessa Maria de Luna exercici 2021

Beatriu Palmero diu que les dates del premi Comtessa ja són clares i es passaran per correu.

A continuació diu que el primer que cal saber és que la gala de lliurament dels premis Comtessa és el 27 de novembre. Des del departament de cultura el que s'ha fet és programar la reunió de jurat i la presentació de candidatures a partir de les següents dates:

-Del 18 al 31 d'octubre presentació proposades dels premis del 18 al 31 d'octubre.

-Del 1 al 5 de novembre recollida, preparació i l'enviament de material, aqueixa setmana tindreu totes les propostes al correu.

-15 de novembre reunió del jurat.

La reunió serà exclusivament per a la votació, ja que l'estudi previ ja s'haurà fet abans.

Jesús Tortajada diu que cal recordar que les bases del reglament es van modificar.

Beatriu Palmero diu que això ja es va canviar i tenen present l'última actualització.

Els acords que es van fer per a la modificació de les bases es van aprovar l'any passat en ple, són les que actualment estan en vigor. Si no tenen les bases s'enviaran de nou, però per a la presentació de candidatures es tornaran a publicar. A més recorda que

amb la modificació, les candidatures presentades tindran una vigència de quatre anys, de manera que podran ser avaluades en els quatre exercicis següents.

Fran Esteban apunta que en el nou reglament les modificacions estan reflectides en negreta.

Jesús Tortajada diu que tota la documentació per a María de Lluna que van rebre l'any passat, la té guardada ja que aqueixa documentació continua sent vàlida. I pregunta que si als membres del Consell se'ls donarà la nova documentació.

Beatriu Palmero respon que si perquè les anteriors ja les tenen, i explica que des del departament de cultura fan un llistat de candidatures, que els serveix per a organitzar-se, i des d'aqueix llistat, se sap l'any de presentació, l'associació que es presenta o persona física que es presenta. Tota aqueixa informació es pot passar, però hauria de ser per WeTransfer perquè hi ha prou documentació. Si es vol tota la informació s'enviarà, i qui només vulga la nova informació, la nova.

Miguel Aleixandre diu que es pot enviar tota la documentació i que cada associació decidisca si només vol obrir la nova documentació, o decideix obrir les d'altres anys per a recordar.

El Sr. president aclareix i diu que si hi ha una nova candidatura nova s'enviarà, i si a algun li fa falta la documentació dels quatre anys anteriors perquè té dubtes, no s'acorda o qualsevol altre motiu, es demana perquè es torne a enviar.

6. Informació sobre el procés participatiu de la Casa Bernal

Beatriu Palmero apunta que és un punt que va demanar l'associació El Cercle. Explica que després del procés de participació i del projecte que es va presentar en l'últim taller ara s'està en el procés de la decisió. Afig que per a qualsevol mena d'obra es necessita un projecte, i des de l'ajuntament, aqueix projecte l'han fet a través d'un concurs. Les bases del concurs venen directament del procés de participació.

Contínua explicant, el dimecres 29 de setembre tenen la segona reunió, amb un jurat que està compost per dos arquitectes del col·legi d'arquitectes de valència, un arquitecte de conselleria de patrimoni, un arqueòleg, l'arquitecte municipal, l'enginyer municipal, l'alcalde, Beatriu i un arquitecte de la universitat politècnica de valència. I aqueix jurat serà el que de totes les propostes que s'han presentat, agafaran la que més s'adequa a la restauració de la Casa Bernal.

Rosa M^a Giménez diu que el dubte que tenien era saber perquè s'anava a utilitzar la restauració de la Casa Bernal.

El Sr. president explica que l'ús serà per al que es va acordar en el resultat del procés de participació i diu que als participants del projecte se'ls va entregar les bases perquè

compliren les normes, i el jurat una vegada determinen que es compleixen aqueixes bases decidiran durant tot el matí com és el projecte que més s'adapta.

Afig que amb el projecte ja finalitzat, l'ajuntament l'any que ve, o quan puga, en una tanda o les que es puguin haurà de fer la inversió de la Casa Bernal.

Beatriu Palmero deixa clar que els usos que es van definir en el procés de participació són els que seran, i la gent que participa en els projectes els té, no es poden inventar un altre projecte a la Casa Bernal.

Jesús Tortajada diu que podria estar bé que els projectes presentats s'exposaren.

Beatriu Palmero contesta que la idea sí que és poder exposar els projectes, però de moment no es pot fer res ja que els sobres estan tancats.

El Sr. president diu que el resultat es publicarà quan el concurs estiga conclòs.

7. Precs i Preguntes

Joan Crespo pregunta per les subvencions de competència de cultura.

Fran Esteban respon que aquesta mateixa setmana han d'eixir.

Jesús Tortajada pregunta si per a demanar la subvenció has de presentar les activitats que has realitzat l'any anterior.

Beatriu Palmero respon que la subvenció és per a enguany, 2021.

Joan Crespo diu que creu recordar que quan demanes la subvenció et demanen els actes de l'any anterior.

Fran Esteban presa la paraula i aclareix dient que les bases s'han adaptat ja que entenen que no es podia assistir als actes i afig que quan isca la convocatòria veuran que es pot justificar coses telemàtiques i activitats. Eixirà tot publicat.

El Sr. president diu que quan isca la subvenció la miren i miren els nous annexos que s'han adaptat, i si generarà algun dubte, que telefonen o envien un correu i s'aclareix.

Miguel Aleixandre pregunta sobre els actes que s'han enviat per correu, i diu que hi ha un error, ja que hi ha dos actes que estan a la mateixa hora.

Fran Esteban respon que el Castell es a les 22.00h y el concert a les 22.30h. Sobre el Castell, des de PIROVAL i la DIPUTACIÓ ens demanen que no correguem molt la veu ja que estem esperant que ens donen el punt d'eixida per a donar-li publicitat a l'acte.

És un acte que es diu "TORNA LA LLUM" i consistirà a tirar un castell a les 22.00h des de 15 pobles diferents de la Comunitat Valenciana.

Sebastià Llopis pregunta si per al concert que es realitzarà el dissabte 2 d'octubre encara és necessari que s'apunten en llista i si per als pròxims actes encara que canvien les normes també es continuarà apuntant en llista els assistents.

El Sr. president respon que a nivell de govern encara no s'ha dit que es deixen d'apuntar a la gent en llista, per tant, es continuarà apuntant als assistents. Fins a les noves normes que eixiran el 8-9 d'octubre, continuarem amb aquesta dinàmica.

Sebastià Llopis pregunta per la desfilada cívica.

Beatriu Palmero respon, recreació històrica i el mercat tornen. Torna en una nova ubicació que ens garantirà més espai i que es puga fer d'una manera més relaxada i àmplia, es farà al parc municipal. La planificació i la programació serà la mateixa de sempre (representacions teatrals, espectacles de circ, titelles, batalles entre els actors...).

La desfilada cívica es farà el dia 9 d'octubre a les 12.00h i el punt de trobada tornarà a ser en el Carrer del Rei Jaume I. S'ha enviat un correu als membres del Consell perquè ens confirmeu assistència per a poder organitzar-nos i delimitar la gent que formarem part de la desfilada amb temps i complint les normes.

Fran Esteban Recorda que també se'ls ha enviat un correu amb la programació de les festes patronals perquè ens confirmen assistència als actes més pròxims per a poder organitzar-nos.

Sebastià Llopis vol recordar a Fran el tema del certamen de composició, si ja s'han triat als guanyadors, la data del concert on es podrà escoltar, veu precís que s'envien les bases del certamen amb una antelació de 3-4 mesos.

Fran Esteban li diu que volia parlar-ho amb el ja que hi ha un grup de treball de música que està actiu, s'està treballant en el certamen internacional, de moment ja hi ha un esborrany del que serà el certamen, falta perfilar-lo. Hi ha un compositor de Lliria que està en el jurat i està mirant les bases. Caldrà tornar a quedar i es repassaran les bases del certamen i aprovar-les en la junta.

Respon que la idea és fer el concert a l'estiu, transformar la data del concert de la banda en el que seria el certamen internacional.

Per últim, Jose María Contelles vol convidar als membres presents i a les associacions del poble al fet que assistisquen a la processó cívica ja que és un dels actes més solemnes, que es mobilitzen i es facen visibles.

Beatriu Palmero recorda que la pròxima assemblea serà el 29 de novembre.

I no havent-hi més assumptes a tractar, la presidència alça la sessió a les 20.51 hores.